

哈尔滨工程大学中文项目招生简章

Chinese Language Program Admission Guide at Harbin Engineering University

【哈尔滨城市简介】

哈尔滨工程大学坐落于黑龙江省哈尔滨市，是中国东北北部政治、经济、文化中心。特殊的历史进程和地理位置造就哈尔滨这座具有异国情调的美丽城市，它不仅荟萃了北方少数民族的历史文化，而且融合了中外文化，是中国著名的历史文化名城和旅游城市，素有“冰城”、“奥运冠军之城”之美称。

【Introduction of Harbin】

Harbin Engineering University is located in Harbin, Heilongjiang Province, a key political, economic, and cultural center in the northern part of Northeast China. Due to its unique historical development and geographical location, Harbin has evolved into a charming city with a distinctive international flair. It not only gathers the rich historical and cultural heritage of northern ethnic minorities but also integrates both Chinese and foreign cultures. As one of China's renowned historical and cultural cities, as well as a popular tourist destination, it is fondly known as the "City of Ice" and the "City of Olympic Champions".

【哈尔滨工程大学简介】

哈尔滨工程大学始建于 1953 年，是中国首批“211 工程”重点建设高校，经教育部批准设立研究生院，是国家优势学科创新平台项目建设高校，是首批入选“卓越工程师教育培养计划”高校，国家“双一流”建设高校。学校拥有孔子学院 1 个，同时是国际中文教师奖学金项目委托培养单位。

哈尔滨工程大学专业以理工科为主，工理管文协调发展。学校坚持高水平对外开放合作，广泛开展国际间学术研究、教育合作和人文交流，引进海内外优质教育资源，提升学校的国际影响力和竞争力。目前，在校国际学生人数已超过 1100 人，来自 90 个国家。

哈尔滨工程大学汉语学习项目旨在为汉语和中国文化学习者提供多元化的汉语学习和中国文化体验平台，同时也在不断加强中国同世界各国的交流和联系。欢迎大家报考！

【Introduction of Harbin Engineering University】

Harbin Engineering University (HEU), founded in 1953, is among the first institutions designated under China's "Project 211" for key national universities. With approval from the Ministry of Education, HEU established a graduate school and is a university in China's National Priority Discipline Innovation Platform Project. It is also among the initial universities selected for the "Excellent-Engineers Education Training Program" and is a "Double First-Class" initiative institution. The university hosts a

Confucius Institute and serves as a partner institution for the International Chinese Language Teachers Scholarship.

HEU's academic offerings focus primarily on science and engineering, with balanced growth in engineering, sciences, management, and humanities. The university is committed to high-level international cooperation, conducting extensive academic research, educational collaboration, and cultural exchanges worldwide. By integrating quality educational resources from home and abroad, HEU continuously enhances its global influence and competitiveness. Currently, the university has over 1,100 international students from 90 countries.

The Chinese Language Program at Harbin Engineering University aims to provide a diverse platform for learners of Chinese language and culture, while also strengthening ties between China and other nations. Welcome to join us!

一、 项目简介 Program Overview

(一) 长期汉语进修项目 Long-Term Chinese Language Program

长期汉语进修项目以一个学期为单位（以春季学期和秋季学期为主），每周至少 20 课时，主要培养交际技能，提供丰富多彩的文化活动，开展不定期线上/线下文化体验活动。该项目主要分为初、中、高三个不同层次。具体情况如下：

The Long-Term Chinese Language Program is structured on a semester basis (primarily the spring and fall semesters) and includes a minimum of 20 class hours per week. This program focuses on developing communication skills and offers a variety of cultural activities, along with occasional online and offline cultural immersion experiences. Classes are organized into three levels: Primary, Intermediate, and Advanced. Details are as follows.

1.初级阶段（每学期 384 课时）Primary Level (384 Hours / Semester)

开设班级: A 班、A+班、B 班、C 班、C+班

Classes Offered: A, A+, B, C, C+

必修课: 初级汉语综合、初级汉语听力、初级汉语口语、初级汉语阅读

Core Courses: Basic Chinese Comprehensive, Basic Chinese

Listening, Basic Chinese Speaking, Basic Chinese Reading

选修课: 中国传统乐器、武术、剪纸等

Optional Courses: Chinese Traditional Instruments, Martial Arts, Paper Cutting, etc.

2. 中级阶段 (每学期 352 课时) Intermediate Level (352 Hours / Semester)

开设班级: D 班、E 班

Classes Offered: D, E

必修课: 中级汉语综合、中级汉语听力口语、报刊阅读、现代汉语语法、汉语写作基础

Core Courses: Intermediate Chinese Comprehensive, Intermediate Chinese Listening and Speaking, Newspaper Reading, Modern Chinese Grammar, Fundamentals of Chinese Writing

选修课: 中国传统乐器、武术、剪纸、商务汉语、HSK 辅导、汉语口语惯用语等

Optional Courses: Chinese Traditional Instruments, Martial Arts, Paper Cutting, Business Chinese, HSK Preparation, Common Spoken Expressions in Chinese, etc.

3.高级阶段（每学期 320 课时）Advanced Level (320 Hours / Semester)

开设班级: D 班、E 班

Classes Offered: D, E

必修课: 高级汉语综合、高级汉语口语、高级汉语阅读、新闻听力、中国社会概况

Core Courses: Advanced Chinese Comprehensive, Advanced Chinese Speaking, Advanced Chinese Reading, News Listening, Overview of Chinese Society

选修课: 中国传统乐器、武术、剪纸、商务汉语、HSK 辅导、汉语口语惯用语等

Optional Courses: Chinese Traditional Instruments, Martial Arts, Paper Cutting, Business Chinese, HSK Preparation, Common Spoken Expressions in Chinese, etc.

(二) 短期汉语进修项目 Short-Term Chinese Language Program

短期汉语进修项目主要是指三个月以下的汉语学习及中国文化体验项目，主要包含以汉语主讲、汉语操练、HSK辅导等为主的汉语类必修课程，及以中国传统音乐、武术、剪纸、茶艺等为主的文化类选修课程。为了丰富项目学员的学习体验，学校还会不定期开展线上、线下文化体验活动。

The Short-Term Chinese Language Program consists of Chinese language learning and cultural immersion courses lasting under three months. The program includes:

Core Courses: Chinese lectures, language practice and HSK preparation, etc.

Optional Courses: Traditional Chinese music, martial arts, paper cutting, tea art, and more.

To enrich participants' learning experience, HEU also organizes occasional online and offline cultural activities.

以个人名义申请该项目时，参加学校精心制定的培训项目；以团体名义申请该项目（15人以上）时，学校可根据派遣单位要求进行高端定制。

Application Options:

Individual Applications: Specially Designed Training Programs by HEU

Group Applications (15 or more participants): Customized Programs as Required by Applicants

二、申请条件 **Eligibility**

年满 18-35 周岁，身心健康，遵纪守法，对学习中文感兴趣的非中国籍公民。未满 18 周岁，需提交在中国哈尔滨的监护人材料。

Non-Chinese citizens aged 18-35, in good physical and mental health, law-abiding, and genuinely interested in studying Chinese. Applicants under 18 must provide guardian documentation for a guardian based in Harbin, China.

三、申请材料 **Application Materials**

1. 哈尔滨工程大学申请表 Harbin Engineering University Application Form
2. 护照照片页扫描件和中国签证页扫描件 Scanned Copy of the Passport Photo Page & Chinese Visa Page
3. 经公证的最高学历证明（中文或英文）Notarized Certificate of Highest Academic Qualification (in Chinese or English)
4. 外国人体格检查表 Foreigner Physical Examination Form
5. 经费担保证明 Financial Guarantee Certificate
6. 无犯罪记录证明 Certificate of No Criminal Record
7. 未满 18 岁申请者必上传监护人材料 Guardian Documentation for Applicants under 18

四、申请方式 **How to Apply**

登陆哈尔滨工程大学在线申请系统
<http://issp.hrbeu.edu.cn>，并根据要求上传申请材料。

Apply Online at <http://issp.hrbeu.edu.cn>

申请时间

2025 春季学期：2024 年 9 月 1 日-2025 年 1 月 10 日

2025 秋季学期：2025 年 3 月 1 日-2025 年 7 月 15 日

Application Period

Spring 2025: Sep. 1, 2024 – Jan. 10, 2025

Fall 2025: Mar. 1, 2025 – Jul. 15, 2025

五、住宿条件 **Accommodation**

学校设有专门的外国留学生公寓，设有健身房、公用厨房、公用洗衣房。每个房间内设有床、书桌、椅子、衣柜、电视、冰箱、电水壶、网络。

HEU offers dedicated accommodation for international students, featuring amenities such as gym, communal kitchens, and shared laundry facilities. Each room is equipped with a bed, desk, chair, wardrobe, television, refrigerator, electric kettle, and internet access.

六、奖学金 Scholarship

国际中文教师奖学金 International Chinese Language Teachers Scholarship

包含 Benefits

免学费 Tuition Waiver

提供免费住宿或发放住宿补贴 Free Accommodation or Accommodation Allowance

提供生活费：进修生 2,500 元人民币/月

Living Stipend: 2,500 RMB/Month for Chinese Language Students

综合医疗保险费：800 元人民币/人/年

Medical Insurance: 800 RMB/Person/Year

申请方式 How to Apply

第一步：登录国际中文教师奖学金网站 <http://www.chinese.cn>，查询推荐机构与接收院校，选择“哈尔滨工程大学”。

Step 1: Visit the International Chinese Language Teachers Scholarship website at <http://www.chinese.cn> to find recommended institutions and select "Harbin Engineering University."

第二步：登录 <http://issp.hrbeu.edu.cn> 进行线上申请

Step 2: Log in to <http://issp.hrbeu.edu.cn> to complete the online application

注意：更多详情请参阅

国际中文教师奖学金网站：<http://www.chinese.cn>。

汉语考试网站：<http://www.chinesetest.cn>

Note: For more details, please refer to:

International Chinese Language Teachers Scholarship website:

<http://www.chinese.cn>

Chinese Tests Service website: <http://www.chinesetest.cn>

七、项目费用 Program Fees

报名费：260 元 Application Fee: 260 RMB/Person

学 费：7000 元/学期 Tuition Fee: 7,000 RMB/Semester

800 元/一周 800 RMB/1 Week

1400 元/两周 1,400 RMB/2 Weeks

1800 元/三周 1,800 RMB/3 Weeks

2100 元/四周 2,100 RMB/4 Weeks

2500 元/五周 2,500 RMB/5 Weeks

2800 元/六周 2,800 RMB/6 Weeks

3200 元/七周 3,200 RMB/7 Weeks

3500 元/八周 3,500 RMB/8 Weeks

住宿费 Accommodation Fee

双人间 400 元/床/月 400 RMB/Bed/Month (Shared Room)

不足一个月时，住宿费标准为 25 元/床/天

For Stays Shorter than 1 month: 25 RMB/Bed/Day

保险费 Insurance Fee

400 元/学期 400 RMB/Semester

160 元/月 160 RMB/Month

240 元/2 个月 240 RMB/2 Months

文化体验费用：以实际产生费用为准。

Cultural Experience Fees: Based on Actual Expenses Incurred

八、联系方式 Contact

哈尔滨工程大学 国际合作教育学院

联系人：李震 刘楠

地址：中国黑龙江省哈尔滨市南岗区南通大街 145 号

26 号楼 106 室

邮政编码：150001

邮箱：heucice@hrbeu.edu.cn

电话：+86-(0) 451-82519343, 82589366

网址：<http://studyheu.hrbeu.edu.cn>

College of International Cooperation Education, Harbin
Engineering University

Contact: Mr. LI Zhen, Ms. LIU Nan

Address: Room 106, Building 26, No. 145, Nantong Street,

Nangang District, Harbin, Heilongjiang, China (150001)

E-mail: heucice@hrbeu.edu.cn

Tel: +86-(0) 451-82519343, 82589366

Website: <http://studyheu.hrbeu.edu.cn>